國立清華大學中國文學系徵聘專任教師啟事

一、職級:專任助理教授(含)以上

二、名額:1至2名

三、資格:獲有國內外各大學相關領域博士學位者

(應屆畢業者,需已完成論文並檢附指導教授具名之畢業證明函)

四、專長領域:研究專業領域屬下列其中一項者:

1. 華語文教學

2. 中國思想史

五、起聘日期:民國115年8月1日

六、檢附資料:

- 1. 申請表(紙本一式五份,電子檔請見:本系網站/表單下載/徵聘教師表格/)下載網址:https://reurl.cc/ekAk8R
 - (1) 個人資料表暨著作目錄
 - (2) 研究方向與教學理念說明
 - (3) 可開授課程及課程大綱
 - (4) 代表作或博士論文中英文摘要
 - (5) 應徵專任教師個人資料簡表
- 2. 代表作一件(需標示清楚)及參考作(公開發表之學術著作),共計至多五件,請附上全文,紙本一式五份。
 - (1) 代表著作或參考著作若尚未刊登者,請附已接受刊登證明。
- (2)依據專科以上學校教師資格審定辦法規定,以外文撰寫者,附具中文摘要,其以英文以外之外文撰寫者,得以英文摘要代之;如國內無法覓得相關領域內通曉該外文之審查人選時,學校得要求該著作全文翻譯為中文或英文。
 - 3. 最高學歷證書影本一份 持國外學歷者,須向我國駐外使館/代表處辦理學歷(含成績單)驗證。
 - 4. 推薦信二封(須由推薦人簽名後逕郵寄或email至本系信箱)
- 5. 請檢具上述 1-3 項資料之電子檔,寄至本系信箱: cl@my.nthu.edu.tw,電子郵件標題註明「應徵中國文學系專任教師—姓名」。(若檔案過大,請以雲端硬碟分享)。

七、收件截止日:民國114年10月20日(星期一)截止(以郵戳為憑)

八、收件地址:請以掛號郵寄至300044新竹市光復路二段101號 國立清華大學人文社會學院中國文學系主任辦公室收(封面務請註明 應徵者姓名及應徵中國文學系專任教師字樣),逾期不予受理。

九、聯絡方式

聯絡人: 陳秘書

電話:(03)571-3677

E-mail: cl@my.nthu.edu.tw

本系網址:https://cl.site.nthu.edu.tw/

Faculty Opening: Assistant / Associate / Full Professor in Teaching Chinese as a Second Language or Chinese Intellectual History

The Department welcomes applications for faculty positions at all academic ranks (Assistant, Associate, or Full Professor) in one of the following areas of specialization:

- (1) Teaching Chinese as a Second Language
- (2) Chinese Intellectual History

Application documents

- (1) Completed Application Form (five hard copies; electronic file available for download at https://cl.site.nthu.edu.tw/p/426-1401-48.php?Lang=zh-tw)
 - Full CV including a list of publications
 - A statement outlining research interests, future research plans, and teaching philosophy
 - Syllabi for at least 2 courses
 - Abstract of the representative scholarly work in both Chinese and English
 - Personal Information Summary for Faculty Applicants
- (2) One representative work (including academic publications or dissertations) and up to four additional works (academic publications), for a total of no more than five works. Please provide the full text of each work.
 - For unpublished works, include proof of acceptance.
 - For works written in languages other than Chinese, please include a Chinese abstract.
 - (3) A copy of the highest degree certificate
 - Candidates with foreign degrees must have their academic credentials (including transcripts) verified by the Taiwan Overseas Representative Offices.
 - Applicants who are graduating in the current academic year must have completed their thesis and submit a graduation certification letter signed by their advisor and stamped by the department.
- (4) Two recommendation letters, to be signed and sent directly by referees to cl@my.nthu.edu.tw.
- (5) Please submit electronic copies of items (1) through (3) to the following email address: cl@my.nthu.edu.tw.
 - The subject line of your email should read: "Application for Full-Time Faculty Position in the Department of Chinese Literature [Your Name]".
 - If the file size is too large, please share the documents via a cloud drive.

Selection Process

Shortlisted candidates will be invited for a presentation and interview in December, 2025.

Application deadline

October 20, 2025

Applications postmarked by October 20, 2025 will be accepted.

How to Apply

All required documents in hard copy should be sent by registered mail to the following address:

Department Chair's Office, Department of Chinese Literature, College of Humanities and Social Sciences, National Tsing Hua University No. 101, Section 2, Kuang-Fu Road, Hsinchu City 300044, Taiwan

Please clearly indicate the applicant's name and the phrase "Application for Full-Time Faculty Position in the Department of Chinese Literature" on the package. Late submissions will not be accepted.

For any inquiries, please contact: cl@my.nthu.edu.tw